
                                                                                                                                          

 

 

ПРОТОКОЛ № 2 

 

Засідання Міжконфесійної ради з питань військового капеланства  

при Міністерстві оборони України 

 

 

 Дата:                   27 вересня 2023 року                                                                             

 Час:                    11:00 - 13:00 

 

Місце проведення: кімната № 211Б , Центральний будинок офіцерів Збройних Сил 

України (вул. Грушевського 30/1, м. Київ).   

 

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:  

 

1. Щодо визнання Міністерством освіти і науки України дипломів про вищу духовну 

освіту, здобуту після 2018 року.  

2. Щодо створення спільної медіагрупи для висвітлення капеланської діяльності в 

ЗСУ. 

3. Щодо підвищення граничного віку для військових капеланів. 

4. Щодо впровадження харчування для військових-мусульман за стандартом “халяль”. 

5. Розгляд і обговорення проекту “Кодексу військового капелана”. 

6. Інше. 

 

ПРИСУТНІ: 

 

1. Пастор-капелан Василь ХІМІЧ, уповноважений представник ВСЦ ЄХБ, Голова 

Комітету військового капеланства ВСЦ ЄХБ, Голова Ради. 

2. Пастор Андрій КОВАЛЬОВ, заступник уповноваженого представника ВСЦ ЄХБ, 

секретар Ради. 

3. Полковник Олександр БОНДАР, ТВО начальника Служби військового капеланства 

Збройних Сил України Апарату Головнокомандувача Збройних Сил України;  

4. Юрій ЗУБРИЦЬКИЙ, головний спеціаліст відділу з гендерних питань та зв’язків з 

релігійними організаціями Департаменту гуманітарного забезпечення Міністерства оборони 

України. 

5. Віталій ПОКОТИЛО, заступник начальника відділу з гендерних питань та зв’язків з 

релігійними організаціями Департаменту гуманітарного забезпечення Міністерства оборони 

України. 

6. Владика Михаїл (КОЛТУН), уповноважений представник УГКЦ, єпископ 

Сокальсько-Жовківський УГКЦ, керівник Департаменту військового капеланства Патріаршої 

курії УГКЦ.  

7. о. Андрій ЗЕЛІНСЬКИЙ, заступник уповноваженого представника УГКЦ, заступник 

керівника Департаменту військового капеланства Патріаршої курії УГКЦ. 

8. Олександр МЕЛЬНИК, представник УГКЦ. 

9. Протоієрей Леонтій НИКИТЕНКО, заступник Голови Синодального управління 

військового духовенства Православної Церкви України.  

10. Протоієрей Олексій ГОНЧАРЕНКО, заступник уповноваженого представника 

ПЦУ, секретар Синодального управління військового духовенства ПЦУ.  

11. о. Іван ІСАЙОВИЧ, уповноважений представник Мукачівської єпархії УГКЦ, 

священник. 

12. Тарас БАНАС, уповноважений представник Української Євангельської Церкви, 

начальник штабу Духовного управління капеланів УЄЦ.   

13. Євген ГОЛЬЦОВ, представник УЄЦ 

14. Ділявер САІДАХМЕТОВ, заступник уповноваженого представника духовного 

управління мусульман України "УММА", голова правління “УММА”. 
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15. В’ячеслав КОГУТ, уповноважений представник Української Церкви Християн Віри 

Євангельської, керівник Департаменту соціального служіння УЦХВЄ. 

16. Олексій ДЕНІСОВ, уповноважений представник релігійної організації “Релігійний 

центр “Союз Єврейських Громад Месіанського Іудаїзму”, священник. 

17. Юрій МАЗУРЕНКО, представник релігійної організації “Релігійний центр “Союз 

Єврейських Громад Месіанського Іудаїзму”. 

18. Юрій САБАДАШ, заступник уповноваженого представника Релігійного центру 

“Рада      християнських церков та релігійних організацій “Скинія”. 

 

Примітка - представники ПЦУ повідомили, що участі в голосуванні не братимуть. 

 

Головуючий представив нового члена Ради - уповноваженого представника УГКЦ 

Мукачівської єпархії о. Івана ІСАЙОВИЧА. 

 

Голова Ради запропонував голосуванням затвердити Порядок денний Ради. 

 

Голосували: 

За - 8; 

Проти - 0; 

Утримались - 0.  

 

ЗГІДНО ПОРЯДКУ ДЕННОГО  

 

І. СЛУХАЛИ: 

 

1. Тараса БАНАСА, уповноваженого представника УЄЦ щодо проблем, які виникають 

у людей, що мають вищу духовну освіту, здобуту після 2018 року - вони мають відповідні 

дипломи, але ці дипломи наразі Міністерством освіти і науки України не визнаються. Від того 

потенційні кандидати в капелани не мажуть отримати Мандат.  

2. В’ячеслава КОГУТА, Олександра МЕЛЬНИКА, Василя ХІМІЧА, о. Андрія 

ЗЕЛІНСЬКОГО - всі зазначили, що дана проблема існує і її потрібно вирішувати.  

3. о. Андрій ЗЕЛІНСЬКИЙ запропонував від імені Ради звернутися письмово до 

Всеукраїнської ради церков і релігійних організацій. Інших пропозицій не надійшло. Голова 

Ради запропонував проголосувати за дану пропозицію. 

 

Голосували: 

За - 8; 

Проти - 0; 

Утримались - 0.  

 

ІІ. СЛУХАЛИ: 

 

1 .Євгена ГОЛЬЦОВА, представника УЄЦ, який запропонував створити спільну 

медіагрупу з метою висвітлення капеланської діяльності в ЗСУ. В медіагрупу можуть входити 

фахові представники релігійних організацій. Зазначив, що сам має офіційну акредитацію від 

МОУ як журналіст.  

2. о. Андрія ЗЕЛІНСЬКОГО, який зазначив, що подібний проект вимагає залучення 

коштів зі сторони і тому є загроза в тому, що певні спонсори матимуть вплив на медіаресурс, 

а цього не можна допускати. Інформацію про діяльність капеланів має поширювати сама СВК, 

так як це стосується безпосередньо і питання безпеки.   

3. Віталія ПОКОТИЛО про те, що інформація про діяльність військових капеланів має 

висвітлюватися на офіційних сторінках МОУ, ЗСУ і Державної спеціальної служби 

транспорту. На даний момент на офіційному сайті МОУ є відповідний розділ по зв’язкам з 
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громадськістю і релігійними організаціями, де офіційно висвітлюється відповідна інформація, 

в тому числі і діяльності Ради, тих питань, які тут розглядаються.  

4. Олександра БОНДАРА про те, що це питання насущне і для правильного його 

вирішення потрібно проаналізувати наявні можливості сил і засобів з метою вироблення 

ефективного варіанту для досягнення позитивного результату.  

5. о. Андрія ЗЕЛІНСЬКОГО, який запропонував від імені Ради звернутися до СВК з 

пропозицією створити відповідний медіаресурс для офіційного висвітлення капеланської 

діяльності в ЗСУ. Він запропонував проголосувати за такий варіант. 

6. Голову Ради, який, враховуючи вищесказане, запропонував проголосувати за одну з 

двох пропозицій - 1-ша Євгена ГОЛЬЦОВА і 2-га о. Андрія ЗЕЛІНСЬКОГО.   

 

Голосували за пропозицію Євгена ГОЛЬЦОВА:  

За – 1; 

Проти – 0; 

Утримались – 7 

   

За  пропозицію о.Андрія ЗЕЛІНСЬКОГО: 

За – 7; 

Проти – 0; 

Утримались - 1 

 

ІІІ. СЛУХАЛИ: 

 

1. Тараса БАНАСА, який запропонував звернутися до народних депутатів з 

пропозицією  

внести зміни у відповідні закони, які визначають граничний вік служби військових 

капеланів, з тим, щоб для військових капеланів підвищили граничний вік.  

2. о. Андрія ЗЕЛІНСЬКОГО, Віталія ПОКОТИЛА, полковника Олександра БОНДАРА, 

Олександра МЕЛЬНИКА - всі висловилися про те, що це питання актуальне і має 

вирішуватися.  

3.  о. Андрій ЗЕЛІНСЬКИЙ запропонував відкласти це питання до наступного засідання 

Ради, а за цей час вивчити можливості через народних депутатів внести відповідні зміни до 

законодавчих актів, які стосуються граничного віку служби військових капеланів. 

Було запропоновано проголосувати за цю пропозицію. 

 

Голосували: 

За - 8; 

Проти - 0; 

Утримались - 0. 

 

ІV. СЛУХАЛИ: 

  

1. Заступника уповноваженого представника Духовного управління мусульман України 

“УММА” Ділявера САІДАХМЕТОВА щодо необхідності врахувати питання харчування 

воїнів-мусульман при формуванні добових раціонів. Пояснив особливості підходу мусульман 

щодо питання харчування. Наразі в ЗСУ існує проблема в цьому питанні. 

2.  Представників релігійних організацій, МОУ. Надійшла пропозиція від імені Ради 

звернутися листом в МОУ для вирішення питання виготовлення добових раціонів для 

військовослужбовців-мусульман за стандартом “халяль”. 

 

Голосували : 

За – 8; 

Проти – 0; 

Утримались – 0. 
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V. СЛУХАЛИ: 

 

Голова Ради Василь Хіміч прочитав присутнім запропонований Службою військового 

капеланства ЗСУ проект “Кодексу військового капелана” (раніше цей проект був наданий 

учасникам Ради для попереднього ознайомлення) і запросив учасників висловити свої думки 

по ньому. Так як зауважень і пропозицій щодо проекту Кодексу не прозвучало, то Голова Ради 

запропонував проголосувати за його схвалення в цілому. Інших пропозицій не надійшло. 

 

Голосували : 

За – 8;  

Проти – 0; 

Утримались – 0. 

 

Інше:    

 

1. Полковник Олександр БОНДАР довів до присутніх інформацію щодо кількості квот, 

які отримали релігійні організації в результаті опитування особового складу ЗСУ; скільки 

Мандатів видали релігійні організації своїм кандидатам в капелани і скільки з числа 

отримавших Мандати вступили на посаду військового капелана в частинах ЗСУ.  

2. Віталій ПОКОТИЛО довів інформацію про позбавлення Мандату тих представників 

конфесій, які впродовж трьох місяців не вступили на посаду,  

3. Полковник Олександр Бондар від імені СВК привітав з днем народження Вячеслава 

КОГУТА, уповноваженого представника УЦХВЄ. 

4. Голова Ради повідомив про намір через СВК привітати воїнів з прийдешнім Днем 

захисників і захисниць України та релігійним святом Покрови Пресвятої Богородиці від імені 

Ради. 

 

УХВАЛИЛИ:  

 

Інформацію прийняти до відома 

 

05.10.2023 

 

 

 

Голова Міжконфесійної ради                             Хіміч В.М. 

 

 

 

Секретар                                                                Ковальов А.М. 

 


